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TEMAT MIESIĄCA

Długoletnia 
inwestycja

Szczególny charakter miało po
siedzenie łączonych komisji rady, 
które odbyło się w Gimnazjum w  
Nowym Mieście. Radni oraz licz
nie zaproszeni goście dyskutowali 
o rozbudowie nowom icjskiego  
gimnazjum. Więcej na str. 3

NOWE MIASTO

Festiwal 
z Mikołajem
A gn ieszk a  W itasik  zosta ła  

l a u r e a t k ą  G r a n d  P r i x  VI I  
G m innego F estiw alu  P iosenk i 
D ziecięcej w N ow ym  M ieście. 
Na scenie w ystąp iło  49 u czest
ników. Szczegóły na 4 stronie.

CHOCICZA

Spotkamy 
się za rok

Stowarzyszenie Pomocy „Krąg” 
oraz Gimnazjum w Chociczy zor
ganizowało ITurniej Mikołajkowy 
dla uczniów klas specjalnych. Tur
niej odbył się 17 grudnia. Relacja 
ze spotkania na stronie 6.

Gdzie będziemy 
się leczyć?

Listopad i grudzień upły nął pod znakiem problemów w służbie zdro
wia. Lekarze rodzinni, w w iększości, postanowili nie składać ofert w 
Narodowym Funduszu Zdrowia. Publikujemy list otwarty do pacjentów 
oraz rozmowę z doktorem Gaw reckim. Czytaj na stronach 8-9.

P onadto  w  ty m  n u m e r z e :

*  Nowy r o z k ła d  ja z d y  PKP str. 12

*  S p o tk a n ie  z Jerzym  Jamborem str.5

*  Z ło t e  g o d y  str.6

FBZYCHODI
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Mają swoją wystawę
Prace czterech absolwentek Szkoły Podstawowej w Klęce: Marty Szymkowiak, Marty Osińskiej, Joanny 

Grochowskiej i Małgorzaty Szymańskiej można zobaczyć na specjalnej wystawie poplenerowej w Bibliotece 
Publicznej w Książu Wlkp. Uroczyste otwarcie odbyło się we w torkowe popołudnie, 2 grudnia.

Oprawą całej wystawy i 
jej przygotow aniem  „tech
nicznym ” zajęła się Euge
nia Lewandowska, nauczy
c ie lka  plastyki w Szkole 
Podstawowej w Klęce, pod 
k tó re j c zu jn y m  o k iem  
dziewczęta szlifowały swój 
talent plastyczny.

Uroczyste otw arcie wy
s ta w y  z a p la n o w a n o  na 
godz. 1 700. Tego p o p o łu 
dnia do Biblioteki przybyli: 
b u rm is trz  K s iąża  W lkp. 
w raz z zastępcą, dyrektor 
Szkoły Podstawowej Róża 
D oeffer - Jam bor, Eugenia 
Lew andowska. Nie zabra
kło także absolwentek szko
ły w K lęce , czy li M arty  
Osińskiej, M arty Szymko-

w iaki i Joanny G rochow 
skiej (n iestety  M ałgorzata 
Szym ańska nie dojechała). 
N ie zabrakło także pracow
ników Biblioteki wraz z pa
n ią  dyrektor, która przyw i
tała w szystkich gości oraz 
p rz ed staw iła  dziew częta. 
U znanie wobec talentu  ab
solw entek  z Klęki wyraził 
także sam  bu rm is trz . Po 
tym  krótk im  w prow adze
niu w św iat sztuki nastąp i
ł o . . .p rz e c ię c ie  w s tę g i i 
p rzejście na wystawę.

Prace  d z ie w c zą t były 
p o ro z w ie sz a n e  na  ś c ia 
nach , a tym  sam ym  ro b i
ły n iesam ow ite  w rażenie. 
D yrektor B iblioteki p rzed
staw iła  ko lejno  w szystk ie

m łode artystk i i ich d z ie 
ła .  W śró d  p ra c  m o ż n a  
było zobaczyć p iękne p e j
zaże, a rc h ite k tu rę , m ar
tw ą  na turę , a n a w et...ak 
ty . W t r a k c ie  ro z m ó w  
dziew częta  przyznały , że 
m yślą o dalszej nauce w 
liceum  p la s ty c zn y m . T ą  
p as ją  m alow an ia  zaraz iła  
artystk i z p ew n o śc ią  E u
gen ia  L ew andow ska, k tó 
ra przyznała , że z byłym i 
już  uczennicam i rozm aw ia 
nie ty lko  o sz tuce. D yrek
to r Szkoły  P o d staw o w ej 
w K lęce  z w ró c iła  n a to 
m ia s t uw ag ę  na to , ja k  
w ażne je s t,  by w szko le  
był n au czycie l, k tó ry  po- 
trasfi w yłapać talenty .

P odczas gdy w szyscy  
zebrani goście z uwagą po
dziw iali prace dziew cząt, 
burm istrz wręczył im czer
wone róże. Na koniec na
tom iast m ożna było zjeść 
„co nieco”, a także wypić 
kawę czy herbatę.

W ystaw a p rac  a b so l
w e n tek  z K lęki nie jes t 
p ierw szą którą zorganizo
wała B iblioteka Publiczna 
w Książu Wlkp. M oże ją 
obejrzeć każdy, kto prze
kroczy próg biblioteki. Na 
pytanie, jak  długo potrwa 
w y s taw a , w szyscy  u s ły 
szeli zapew nienie, że...tak 
szybko się nie skończy!

kamciaj

W skrócie
* 11 stycznia odbędzie się XII 
Finał Wielkiej Orkiestry Świą
tecznej Pomocy. Do akcji 
włączyły się wszystkie szko
ły z naszej gminy. Finał akcji 
odbędzie się w sali Gminne
go Ośrodka Kultury. W tym 
roku Fundacja po raz drugi 
zbiera pieniądze na zakup 
sprzętu medycznego dla ra
towania życia niem owląt i 
dzieci młodszych.
* W dniach 14 i 15 lutego 
odbędzie się turniej tenisa sto
łowego w Kolniczkach. W 
tym roku zawodnicy rywali
zować będą o puchar Rady 
Gminy. 21 marca odbędzie 
się natomiast turniej szacho
wy, również o puchar Rady.
* 30 grudnia odbyła się sesja 
rady gminy. W styczniu rad
ni uchw alą  budżet na rok 
2004. Projekt inwestycji za
kłada między innymi budowę 
chodnika w Boguszynie, bu

dowę kanalizacji sanitarnej w 
Aleksandrowie oraz budowę 
drogi asfaltowej na ul. Sło
necznej w Nowym Mieście.
* Nowym członkiem zarzą
du powiatu średzkiego został 
Błażej Szuflak, który zastąpił 
na tym stanowisku M ałgo
rzatę Kizer.
* Uczniowie szkół podstawo
wych z Boguszyna, Klęki i 
Chociczy wystąpili podczas
II Pow iatow ego Przeglądu 
Przedstawień Jasełkowych, 
który odbył się w średzkim 
Ośrodku Kultury.
* Niedawno uczniowie mieli 
przerw ę św iąteczną, a ju ż  
przed nimi kolejny odpoczynek 
od nauki. Ferie zimowe w 
województwie wielkopolskim 
trwają od 19 do 31 stycznia. 
Wiosenna przerwa świąteczna 
potrwa od 8 do 13 kwietnia. 
Zakończenie roku szkolnego 
zaplanowano na 25 czerwca.

Wymiana okien
Pracownicy Urzędu Gminy w Nowym Mieście nie 

muszą już narzekać na nieszczelne okna. W całym 
budynku okna zostały wymienione.

W U rzędzie  z am o n to 
w a n o  39 p la s t ik o w y c h  
o k ien . In w e s ty c ja  k o sz 
to w a ła  g m in ę  p o n ad  26 
tys. zl. W ykonaw cą prac

była firm a Riwal z N ow e
go M ia s ta . W U rzęd z ie  
w y m ien io n o  także część  
mebli.

janki
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TEMAT MIESIĄCA

Długoletnia inwestycja
Szczególny charakter miało posiedzenie łączonych komisji rady, które odbyło się w Gimnazjum w Nowym 

Mieście. Radni oraz licznie zaproszeni goście dyskutowali o rozbudowie nowomiejskiego gimnazjum.

O rozbudowie szkoły w 
Nowym M ieście pisaliśmy 
jeszcze przed wakacjami. Te
raz, przed rozpoczęciem prac 
nad budżetami gminy i staro
stwa na rok 2004, podejmo
wane sąostateczne decyzje. W 
posiedzeniu, które odbyło się
4 grudnia, wzięli udział staro
sta Paweł Łukaszewski, wójt 
Aleksander Podemski, członek 
zarządu powiatu Wincenty Pa
welczyk, pracownicy staro
stwa Iwona R utkow ska - 
Krauze, Radosław' Tomczak, 
dyrektor Zespołu Szkół Zawo
dowych w Środzie Mirosław 
Ardelli, sekretarz Gabriela Ko
smala, skarbnik gminy, Elżbie
ta Mnich, kierownik GZEAS

Mariola Bąk, a także rodzice i 
nauczyciele. Wszystkich gości 
Powitał przewodniczący rady 
Czesław Jarecki.

Na samym początku głos 
zabrał dyrektor szkoły, radny 
powiatowy Zdzisław Jędrzak. 
Dyrektor przedstawił koncep- 
CJ? rozbudowy nowomiejskiej 
szkoły. Zdzisław Jędrzak po
wiedział, że przy sporządzaniu 
planów trzeba było wziąć pod 
uwagę warunki demograficz

ne. Uczniów będzie coraz 
mniej, ale według dyrektora na 
sprawę trzeba patrzeć przy

szłościowo, biorąc pod uwa
gę nawet lata 201 0  - 2 0 1 2 . O 
potrzebie rozbudowy świadczą 
także coraz trudniejsze warunki 
socjalne mieszkańców. „Ła
twiej dojechać uczniowi z Cho
ciczy do Nowego Miasta niż 
do Środy czy Jarocina, ale są 
to także o wiele mniejsze kosz
ty dojazdu” - mówił Z. Ję
drzak.

Na razie w oddziałach po- 
nadgimnazjalnych uczą się 162

osoby. Plan przewiduje, że licz
ba ta wzrośnie do około 324. 
Dyrektor nowomiejskiej szko
ły zwracał uwagę na potrzebę 
organizowania kursów i szko
leń także dla ludzi dorosłych. 
Ta szkoła byłaby idealnym do 
tego miejscem. Rozbudowa 
szkoły spow oduje także 
zwiększenie zatrudnienia.

K oncepcja rozbudow y 
przewiduje budowę części dy
daktycznej w latach 2005 - 
2006. Budowa hali sportowej 
rozpoczęłaby się w roku 2007. 
Starostwo powiatowe w roku
2004 pokryłoby koszty doku
mentacji. Koszt budowy czę
ści dydaktycznej szacowany 
jest na 2,4 min zł, dokumenta
cja ma kosztować ponad 50 
tys. zl. Jednak sam orządy 
mogłyby odzyskać do 75%

nakładów ze środków' Unii 
Europejskiej.

Starosta Paweł Łukaszew
ski mówił, że wykonanie tej 
inwestycji jest możliwe tylko 
przy udziale samorządu gmi
ny Now e M iasto. Gm ina 
Nowe Miasto byłaby inwesto
rem głównym oraz zajęłaby się 
w' przyszłości prowadzeniem 
tej placówki. Wójt Aleksander 
Podemski zwrócił uwagę, że 
rozbudowa szkoły to dodatko
wa miejsca pracy. Wójt przy
znał, że prowadzenie szkoły' to 
dla gminy ogromne wyzwanie. 
Mimo wielu wątpliwości - w 
końcu to bardzo kosztowna 
inwestycja - obecni na sali ra
czej wyrażali się o niej pozy
tyw nie. Chęć rozbudow y 
szkoły została potwierdzona 
także podczas kolejnego posie
dzenia komisji łączonych rady. 
Rozpoczęto już  prace nad 
wszystkimi procedurami, które 
gmina i starostwo muszą „po
konać”. O rozpoczęciu inwe
stycji radni gminy i powiatu 
mieli zadecydować podczas 
sesji budżetowych, 30 grud
nia. Sesje odbyły się już po 
zamknięciu tego numeru WŁ. 
Czekamy na Państwa opinie 
w tej sprawie. Czy rozbudo
wa szkoły w Nowym M ie
ście jest potrzebna? Czy w 
naszej gminie jest potrzebna 
szkoła średnia? Czekamy na 
listy i telefony.

M. Jankowiak

zaprasza na

Bal Karnawałowy
który odbędzie się 7 lutego w sali Gminnego 

Ośrodka Kultury w Nowym Mieście.
Jak zawsze na uczestników czekać będzie wiele 

atrakcji i  niespodzianek.
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Festiwal z Mikołajem
A gnieszka W itasik  została laureatką Grand Prix VII G m innego Festiw alu Piosenki Dziecięcej 

w N owym  M ieście. Na scen ie w ystąp iło  49 uczestników .

M łodzi w okaliści byli 
podzieleni na trzy kategorie 
wiekowe. W I grupie w ie
kow ej (k lasy  1-3 szko ły  
p o dstaw ow ej) ju ry  p rzy 
znało dziesięć wyróżnień, 
otrzymali je: Karolina Bie
gun, M arta  K o ście ln iak , 
R obert Stefaniak , M agda 
Tyrakow ska, Ewa R itter, 
Kinga Garsztka, Dagmara 
Sw ierkow ska, A gnieszka 
M rugalska, N atalia  M aj
chrzak i Pamela Krzyżaniak. 
W tej grupie jury przyznało 
tylko m iejsce  p ierw sze -

Jędras 1 N atalię  Stolecką. 
Trzecie miejsce zajęła Elż
b ie ta  K rzyżan iak , drugie 
Mikołaj Sadowski, a pierw
sze N atalia Kuderczak. W 
tej g rup ie  zaśp iew ało  10 

osób.
G rand Prix przyznano 

Agnieszce Witasik, która za
śpiewała „Do grającej sza
fy grosik wrzuć”. Agniesz
ka o trz y m a ła  m ask o tk ę  
u fu n d o w a n ą  p rzez  w ójta  
A lek san d ra  Podem skiego 
oraz  rad iom agneto fon  od 
Gminnego Ośrodka Kultury.

Annie Witasik. W tej kate
gorii wiekowej wystąpiło 12 

dzieci. W grup ie  drug iej 
(klasy 4-6), na scenie za
p re z e n to w a ło  się  aż 27 
osób. W yróżnienia o trzy 
m ali K arolina Kuderczak, 
Daria Hoffman, Natalia Kró
lak, Weronika Janiszewska, 
Monika M arciniak i B artło
miej Kropski. Trzecie m iej
sce zajęli A leksandra Spy
chalska i Damian Chabasiń- 
ski, drugie Agnieszka Szik i 
Agnieszka Motyl, a pierw 
sze M arta K aczm arek. W 
grupie trzeciej (klasy gim
nazjalne) wyróżniono Pau- 
linę Kaźmierczak, Barbarę

Wokalistów oceniało jury 
w składzie: Bronisław Hyżo
rek, Joanna Kmieciak, Alek
sandra Hyżorek i Gabriela 
Kosmala. Na festiwalu poja
wili się także goście: wójt 
Aleksander Podemski, prze
wodniczący rady gminy Cze
sław  Jarecki, ks. Kanonik 
Kazimierz Kasprzak, ks. Ta
deusz Lorek, a także przed
stawiciele starostwa powia
towego: Iwona Rutkowska - 
Krauze i Radosław Tomczak. 
Tegoroczny festiw al trwał 
dwa dni, podczas pierwsze
go miały miejsce przesłucha
nia konkursowe, a dzień drugi 
to koncert laureatów.

W szyscy laureaci otrzy
m ają od O środka Kultury 
płyty CD z festiwalu. Lau
reaci pierwszych miejsc w 
p o sz czeg ó ln y ch  g ru p ach  
wiekowych w ystąpią pod
czas festiwalu „Wesołe Nut
ki” w Witowie (gmina Krzy
kosy). A gnieszka W itasik 
wystąpi podczas Międzyna-

Spotkanie takie o rgan i
z o w a n e  j e s t  co  ro k u , a 
b io rą  w nim udział sen io 
rzy  z o b w o d u  sz k o ły  w 
K oln iczkach . W tym roku 
na spo tkan ie  p rzybyło  po 
nad 40 o sób . W śród g o 
ści obecni byli także w ójt 
A le k s a n d e r  P o d e m s k i,  
przew odniczący rady C ze
s ła w  J a re c k i ,  s e k r e ta r z  
G a b rie la  K o sm a la , były 
d y re k to r  szk o ły  Jan  T o
m a s z e w sk i, o b e c n y  byl 
także dy rek to r szko ły  Ja 
rosław  W aw rzyniak.

D la p rzy b y ły ch  gości 
j a s e łk a  p r z y g o to w a l i

rodowego Festiwalu Piosen
ki Dziecięccj w Jarocinie. 
Na festiwalu nie mogło za
braknąć Świętego Mikołaja, 
który obdarował dzieci sło
dyczam i. Głównym  spon
sorem festiwalu był Zakład 
Gastronomiczny Bogaczyń- 
scy.

IYl. Jankowiak

uczniow ie szkoły. W ystęp 
bardzo się spodobał i zo 
stał nagrodzony grom kim i 
braw am i. P rzedstaw ien ie  
przygotow ały A lina Toma
sz e w s k a , K in g a  S z u lc , 
B ogum iła  B ecela i Ilona 
Snela.

Podczas spo tkan ia  nic 
mogło zabraknąć dzielenia 
się opłatkiem  i w spólnego 
śp iew an ia  kolęd. Sm acz
ny p o c z ę s tu n e k  z o s ta ł  
p rzygotow any dzięki po 
m ocy R ady R o d z icó w  i 
p iekarni Pana W osińskie- 
go z Jarocina.

janki

Spotkanie z seniorami
Tradycyjne spotkanie opłatkowe z seniorami od

było się w Szkole Podstawowej w Kolniczkach.
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Pożyteczne leki roślinne
Biblioteka Publiczna w Nowym Mieście zorganizowała spotkanie z prezesem zarządu Phytopharmu 

Klęka Jerzym Jamborem. Gość opowiadał o właściwościach leków roślinnych.

Tematem spotkania, któ
re odbyło się w nowomiejskiej 
czytelni, były „możliwości i 
granice współczesnej fitolo- 
gii” . Prezes Phytopharm u 
opowiadał o rosnącej popular
ności leków roślinnych oraz
o szerokich możliwościach 
ich zastosowania. Na samym 
początku spotkania Jerzy Jam
bor zwrócił uwagę, że niepra
widłowe stosowanie leków 
roślinnych może wywołać 
negatywne reakcje. Ponadto 
są obszary, w których leki 
roślinne są bardzo mało sku
teczne. Gość nowomiejskiej 
biblioteki ostrzegł też, że leki 
pochodzenia roślinnego mogą 
wchodzić w interakcje z in
nymi lekami.

Jerzy Jam bor wym ienił 
obszary, w których leki ro
ślinne są bardzo skuteczne, 
a ich właściwe stosowanie 
może przynieść pozytywne 
skutki. Na samym początku 
prezes Phytopharmu wymie
nił środki w spom agające  
układ odpornościowy. Przy
kładowo zażywanie leku zje- 
żówki purpurowej powodu
je znaczne  w zm ocn ien ie  
uk ładu  im m ulog icznego . 
Gość zwracał uwagę, że an
tybiotyki bardzo osłabiają 
układ odpornościowy czło

wieka. Przykładowo kozłek 
lekarski, melissa czy chmiel 
w pływ ają uspokajająco na 
nasz organizm. Doktor Jam
bor nie ukrywał, że niewiel
ka ilość piwa pozw'oli nam 
lepiej zasnąć. Gość podzielił 
się także najnowszymi odkry
ciami. Otóż ostatnio odkryto 
właściwości fitoestrogenów, 
które są w stanie regulować 
podobne funkcje organizmu, 
jak czynią to estrogeny. Gość 
biblioteki opowiadał także o 
właściwościach aloesu (rów
nież wzmacnia odporność), 
korzenia żeń-szeń, dziuraw
ca czy głogu. W łaściwości 
tych roślin są  właściwie nie

znane, a zażywanie ich mo
głoby pomóc w wielu przy
padkach.

Przybyli na spotkanie mie
li również kika pytań do go

ścia. Nic obyło się o rozmo
wach o firmie w Klęce. Pre
zes Phytopharmu opowiadał, 
że w Klęce produkowanych 
jest 45 preparatów leczni
czych i 350 ekstraktów i pół
produktów. Firma eksportu
je już do Australii, Rosji, Nie
miec i Czech.

Jerzy Jambor jest preze
sem Polskiego Komitetu Zie
larskiego oraz viceprezesem 
Sekcji Fitoterapii Polskiego 
Towarzystwa Lekarskiego. 
Jego artykuły ukazują się w 
pismach branżowych, współ
pracuje także z popularnym 
czasopismem „Vita”, radiową 
Trójką oraz programem TV 
„Kawa czy' herbata”.

janki

Sesja w jeden dzień
18 grudnia odbyła się sesja Rady Gminy Nowe 

Miasto zwołana w jeden dzień.
Tego dnia odbyło się po- zwołać sesję, by poprawić

siedzenie łączonych komisji 
rady. Jednak okazało się, że 
Regionalna Izba O brachun
kow a o d rz u c iła  uchw ałę  
dotyczącą stawek podatku 
°d  ś ro d k ó w  tr a n s p o r to 
wych. Rada część staw ek 
uchwaliła niezgodnie z wy
tycznymi ministra finansów. 
R adni p o s ta n o w ili  w ięc

uchwałę. Pośpiech wynikał 
z tego, że uchwała powin
na wejść w życie z dniem I 
stycznia 2004. Radni jedno
g ło śn ie  z ad e cy d o w a li o 
z w o ła n iu  s e s ji .  N ow a 
uchwała powoduje, że traci 
m oc u c h w ała  p rzy ję ta  8 

grudnia.
janki

Na kupony czekamy do końca stycznia. Uroczyste za
kończenie plebiscytu nastąpi w lutym, podczas zebrania 
Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Nowomiejskiej.

Plebiscyt na
Ambasadora Ziemi Nowomiejskiej roku 2003 
organizowany przez

W i a d o m o ś c i
L o k a l n e

i Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej 

I I Eugeniusz Czarny

[Zl Janina Hałas

C] Bronisław Hyżorek

Jerzy Jambor

LJ Eugenia Lewandowska
Imię, nazwisko i adres.............................................................

(Jeśli chcesz wziąć udział w losowaniu nagród)
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1 iks K onarkow scy (N ow e 
Miasto), M arianna i Marian 
Krychowscy (Klęka), Jawi-

ga i Piotr Kucałowie (Cho
cicza), Teresa i Stanisław  
M arch ew k o w ie  (W olica  
Pusta), Stanisława i Wacław 
M iśk iew iczo w ie  (C h o c i
cza ), C zesław a i M arian  
P aw lak o w ie  (C h o c icza ), 
Genowefa i Bolesław Paw- 
lik o w ie  (B o g u sz y n e k ), 
Wanda i Florian Pawlikowie 
(Swiętomierz), Zofia i Leon 
P o lo w c z y k o w ie  (S k o ra - 
czew ), C zesław a i W aw
rzyn Rejmannowie (Choci
cza), G enow efa i M arcin 
Szymczakowie (Nowe Mia
sto) oraz Maria i Jan Barto- 
szowie (Chocicza).

janki

Złote gody
S zesn a sc ie  par z n aszej gm iny św ię tow a ło  

w roku 2003 jubileusz 50-lecia pożycia m ałżeń
skiego. Z okazji jubileuszu małżeństwa otrzymały 
m edale od Prezydenta RP.

Uroczystości odbyły się 
w restauracji Laskówka. W 
spotkaniu wzięli także udział 
wójt Aleksander Podemski, 
przewodniczący rady gminy 
Czesław Jarecki, kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego Bo
żena Kaczmarek oraz dyrek
tor Gminnego Ośrodka Kul
tury Maciej Kuderczak. Dla 
ju b ila tó w  p rzygo tow ano  
wspaniały tort, nie zabrakło 
też toastu szampanem. Pary 
otrzymały też medale z pa
m iątkow ym i życzen iam i. 
Małżeństwom gratulowano 
tak wspaniałego jubileuszu, 
życząc im zdrowia i dalszych 
lat wspólnego życia. Czesław 
Jarecki zażartował, że kiedy 
jubilaci zawierali ślub on miał 
cztery latka... Dla jubilatów 
wystąpiły też dziewczyny - 
uczestniczki festiwalu pio
senki dziecięcej.

W roku 2003 jubileusz 
5 0 -lec ia  pożycia m ałżeń
skiego obchodzili: Anna i 
B en o n  G a w o rscy  (K ru 
czyn), Zofia i W ładysław  
Jankow scy (Kruczyn), Le
okadia i Edmund Jędrzejcza
kowie (Chrom ieć), Leoka
dia i Czesław Kaczm arko
wie (Kruczyn), Emilia i Fe-

Spotkamy się za rok
Stowarzyszenie Pomocy „Krąg” oraz Gimnazjum w Chociczy zorganizowało I Turniej Mikołajkowy dla 

uczniów klas specjalnych. Turniej odbył się 17 grudnia.
Do C hociczy  przybyli 

uczniowie ze Środy, Zanie
myśla, w turnieju nie mogło 
także zabraknąć przedstawi
cieli miejscowej szkoły. W 
Chociczy pojawili się także 
kierownik Powiatowego Cen
trum Pomocy Rodzinie Ber
nadeta Staszak, prezes Sto
warzyszenia „Krąg” Gabriela 
Kosmala, a także dyrektorzy 
szkół z Chociczy - Mariusz 
Antczak i Roman Jeziorny.

Zanim rozpoczęły się spor
towe rywalizacje przybyli go
ście mieli okazję posłuchać ko
lęd w wykonaniu gimnazjali
stów, pod opiekąJoanny Kmie-

ciak. Glos zabrała także Berna
deta Staszak, która złożyła 
uczniom Świąteczne życzenia.

Do rywalizacji przystąpiło 
dziesięć drużyn. W pierwszej 
części uczniowie rywalizo
wali w przeróżnych konkuren
cjach sportowych. Był więc 
slalom hokejowy, bieg z piłką 
czy wyścig z woreczkami z 
grochem. Po tak wyczerpu
jącej rywalizacji przyszła pora 
na gorącą strawę.
Druga część turnieju również 
wymagała od uczestników spo
rego wysiłku, ale intelektualne
go. Nie zabrakło także konku
rencji związanych ze Świętami

Bożego Narodzenia.
W świąteczny na
strój - i ogromne za
dowolenie - wpro
wadził wszystkich 
Święty Mikołaj, któ- 
ly miał dla wszyst
kich uczestników 
upominki.

Po podliczeniu 
punktów okazało 
się, że pierwsze miejsce zajęła 
grupa „ 10”, a więc uczniowie 
trzeciej klasy z Chociczy. Dru
gie miejsce zajął zespól nr 1 ze 
Środy oraz grupa nr 6  z Zanie
myśla, a tizecie miejsce zajęli 
uczniowie grupy nr 3 ze Śro

dy. Wszyscy uczestnicy otrzy
mali pamiątkowe dyplomy. Mi
kołajkowy Turniej przypadł 
wszystkim do gustu i wszyscy 
wyrazili nadzieję, że spolkająsię 
za rok.

janki
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Czcis konkursów
W Szkołach Podstawowych na terenie gminy odbyły się konkursy recytatorskie, a także Konkursy

Wiedzy o Wielkopolsce.
K onkurs recy tatorsk i 

przeprowadzono w dwóch 
Szkotach, tj. w Szkole Pod
stawowej w Chociczy i w Bo
guszynie. W ten sposób wy
typowano osoby, które będą 
reprezentować swoje szkoiy 
w etapie gminnym.

W Chociczy konkurs po
dzielono na dwie części. 3 
grudnia sztukę recytacji mogli 
zaprezentować uczniowie klas 
młodszych, czyli klas 1 - 3. 
Można byto posłuchać o Sa
mochwale, Zosi - Samosi, czy
o Skarżypycie. Specjalnie po
wołana komisja miała za zada
nie ocenić siedem naścioro 
uczniów. Po naradzie ju ry  
przyznało: I miejsce - Pawio
wi Nalewąjko, uczniowi klasy
III a, II miejsce - trzecioklasi- 
stce Małgosi Żak, a III - Mar
cie Kościelniak. Wyróżnienia 
trafiły do Ewy Ritter i Mai Mi
kołajczak.

Tydzień później natomiast 
przeprowadzono konkurs dla 
klas starszych. Chęć zapre
zentowania swoich umiejęt
ności wyraziło 26 uczniów 
klas 4 -6 .  Tym razem jury nie

miało problemu z podjęciem 
decyzji. 1 tak: I miejsce zajęła 
uczennica klasy VI - Marta 
Kaczmarek, II miejsce - Do
minika Senk z klasy V a, a III
- Dawid Graczyk z klasy IV. 
W yróżnienia trafiły  do: 
Agnieszki Szik, Eweliny Bu
chwald i AdrianaNowickiego.

W Szkole Podstawowej w 
Boguszynie uczniów podzie
lono ze względu na wybór 
tekstów. Tam oddzielnie oce
niano klasy czwarte, nato
miast piąte i szóste razem. 
W klasach czwartych miej
sce I zajęły: Weronika Jani
szew ska i Daria G rześko
wiak, a II - Magdalena Kę
dziora. W yróżnienia w tej 
grupie otrzymały: Agnieszka 
Bierla, Katarzyna G kw acka 
oraz Marta Fiedler. W dru
giej grupie, składającej się z 
czw arto- i p iątoklasistów , 
miejsce I zajęły Monika Ka- 
łużniak i Ilona Stachowska, 
natomiast miejsce II przypa
dło H onoracie Jędrzejew 
skiej. Wyróżnienie za recy
tację przyznano Bartoszowi 
Jeziorkowi. Wszyscy nagro

dzeni i wyróżnieni w lej gru
p ie , a także  zdob y w cy  
pierwszego i drugiego miej
sca z klas czwartych wezmą 
udział w' Gminnym Konkur
sie Recytatorskim.

Swoją wiedzą mogli wy
kazać się także ci, którzy lu
bią historię, biorąc udział w 
VIII Konkursie Wiedzy o Wiel
kopolsce. Konkurs ten prze
prowadzono w Szkołach Pod
stawowych w Chociczy, Bo
guszynie i Kolniczkach. Po 
sprawdzeniu prac do etapu 
międzyszkolnego, czyli po
wiatowego zakwalifikowano: 
z Chociczy: Dawida Graczy
ka, Przemysława Smigaja i 
Kacpra Polusa z klas IV, Ka
tarzynę Żak, Ew elinę B u
chwald i Martę Hoffę z klas V 
oraz  M acie ja  A ntczaka, 
Agnieszkę Szik i Mateusza 
Dembskiego z klas VI; z Bo
guszyna: Agnieszkę Bierłę, 
W eronikę Jan iszew sk ą  i 
Agnieszkę Motyl z klas IV 
oraz W ojciecha Kędziorę i 
Rafała Sobczaka z klas VI; z 
Kolniczek: Żanetę Gorzelań
czyk, Łukasza Kryszaka, Ju

stynę Wartecką oraz Romanę 
Kubiak z klas VI.

W szystkim  serdeczn ie  
gratulujemy i życzymy powo
dzenia w kolejnych etapach!

A jeśli już jesteśmy przy 
konkursach, to warto wspo
mnieć, że Michał Wojtysiak
- uczeń V klasy Szkoły Pod
stawowej w Chociczy zdo
był II nagrodę w konkursie 
plastycznym pt. „Powstanie 
Wielkopolskie 1918/ 1919r. 
w naszej pamięci”. Ogłosze
nie wyników odbyło się 17 
grudnia w Bydgoszczy. Or
ganizatorem konkursu było 
Towarzystwa Pam ięci Po
w stan ia  W ielkopolskiego 
1918 /1 9  r. (Oddział Kujaw
sko - Pomorski w Bydgosz
czy) oraz Muzeum Tradycji 
Pomorskiego Okręgu Woj
skow ego w B ydgoszczy. 
Celem tego konkursu, w tym 
roku już  piątego, jest popu
laryzacja jedynego udanego 
zrywu powstańczego w hi
storii Polski. Michałowi ser
decznie gratulujemy i życzy
my jeszcze więcej sukcesów!

kamciaj

Propozycje radnych
28 listopada, w sali Gminnego Ośrodka Kultury, odbyło się zebranie wiejskie w Nowym Mieście.

W zebraniu wzięli udział 
wójt Aleksander Podemski, 
przewodniczący rady Cze
sław Jarecki, sekretarz Ga
briela Kosmala, radny po
wiatu Zdzisław Jędrzak, rad
ni z Nowego Miasta oraz ko
mendant policji Roman Sku
za. W szystk ich  przyw ita ł 
sołtys Janusz W ieijow ski. 
Sołtys Nowego Miasta przy
toczył listę zadań, którą rad
ni tej miejscowości zapropo
nowali do budżetu gminy na 
fok 2004. W propozycjach

tych znalazła się między in
nym i re n o w ac ja  R ynku, 
u tw a rd z e n ie  d o jazd u  do 
strażnicy, budowa parkingu 
przy budynku Banku Spół
dzie lczego  i naprawra na
w ierzchni na ul. Szkolnej. 
Janusz W ieijowski stw ier
dził, że rada sołecka w pełni 
przychyla się do proponowa
nych inwestycji.

W ójt Podem ski o d p o 
w iad ając  na te p o stu la ty  
przyznał, że parking na ul. 
S zk o ln e j je s t  p o trzebny ,

gdyż korzystaliby z niego 
ta k ż e  p a c je n c i  o ś ro d k a  
zdrow ia czy nauczycie le . 
Na razie budow a parkingu 
z o s ta ła  w s trz y m a n a , ze 
w zg lęd u  na  ro z p o c z ę c ie  
b u d o w y  na s ą s ie d n ie j  
działce przez pryw atnego 
inw esto ra . W ójt p o in fo r
m ował ponadto , że w roku 
200 4  z o s ta n ie  p o ło ż o n y  
a sfa lt na ul. S ło n eczn e j. 
O dpow iadając na postu la 
ty renow acji Starego Ryn
ku, wójt potw ierdził, że re

m ont taki je s t potrzebny, 
ale rozpocząć go trzeba od 
w ym iany sieci w odociągo
wej na tych ulicach.

Podczas zebrania poru
szono także sprawę wywo
zu śmieci. Mieszkańcom tłu
maczono, że nikt nie ma obo
wiązku podpisania umowy 
na wywóz śm ieci z firm ą 
Zys ze Swarzędza, gdyż na 
terenie gminy koncesję na 
w yw óz śm ieci p o siad a ją  
jeszcze cztery inne firmy.

janki

styczeń 2004 WIADOMOŚCI LOKALNE N r 1/58 Strona 7



Zawirowania w służbie zdrowia
Listopad i grudzień upłynął pod znakiem problemów w służbie zdrowia. Lekarze rodzinni, w większości, 

postanowili nie składać ofert w Narodowym Funduszu Zdrowia.

W powiecie średzkim tyl
ko jedna spółka lekarza ro
dzinnego złożyła swoją ofer
tę w NFZ. Lekarze chcieli w 
ten  sposób zaprotestow ać 
przeciw ko bardzo niskiej 
stawce, jak ą  zaproponował 
im Fundusz. Nie ma się co 
dziwić, że lekarze walczą o 
swoje interesy, bo walczą też

o dobro  p acjen ta . R osną 
koszty ogrzewania, paliwa, 
Fundusz dokłada nowe obo
wiązki i do tego obniża staw
kę na jednego pacjenta. Z 
drugiej strony, proszę zwró
cić uwagę gdzie „giną” na
sze pieniądze z ubezpiecze
nia. Po całej drodze biuro
kracji do lekarzy trafia 3,47

zł. To po prostu skandal.
W dzisiejszym numerze 

prezentujemy, dość długi list 
otwarty lekarzy rodzinnych 
do pacjentów. Postanowili
śmy wydrukować list w ca
łości, bo oddaje on cały pro
blem w służbie zdrowia. Pre
zentujemy także wypowiedź 
doktora Romana Gawreckie-

go. Zwracam Państwa uwa
gę, że ten numer Wiadomo
ści zamykaliśmy przed Świę
tami i w między czasie mo
gło dojść do wielu zmian w 
tej sprawie. Mamy przede 
wszystkim nadzieję, że od 
Nowego Roku będziemy się 
mieli gdzie leczyć.

M. Jankowiak

List otwarty lekarzy rodzinnych, skupionych w "PorozumieniuZielonogórskim"
Szanowni Państwo!

W 1999 roku rozpoczęto 
w Polsce reform ę Służby 
Zdrowia. Zgodnie z ustaw'ą
o Powszechnym Ubezpiecze
niu Zdrowotnym powstały 
Kasy Chorych, w zakresie 
podstawowej opieki zdro
wotnej - Przychodni Lekarzy 
Rodzinnych. Państwo jako 
nasi pacjenci otrzymaliście 
prawo wyboru lekarza. Naj
w ię k sz ą  w a rto śc ią  tych  
zmian dla Was była właśnie 
możliwość wyboru lekarza, 
swojego jednego lekarza. Na 
Waszych oczach dokonywa
ła się zmiana w Przychod
niach, to dla Was lekarze 
w yrem ontow ali gabinety, 
doposażyli je  w niezbędny 
sprzęt, organizują dla Was 
spotkania edukacyjne oraz 
nieodpłatne konsultacje spe
cjalistyczne. W związku z 
wymogami reform zorgani
zowaliśmy nasze Przychod
nie w formie Niepublicznych 
Zakładów Opieki Zdrowot
nej, indywidualnych i grupo
wych praktyk lekarskich . 
Reforma zaowocowała nie
wątpliwymi oszczędnościami 
w zak resie  podstaw ow ej 
opieki zdrowotnej - w na
szych przychodniach zatrud
niony jest niezbędny perso
nel medyczny, na wizyty do
mowe jeździmy prywatnymi 
samochodami, a nie jak  daw- 
niej karetkam i, ponosim y

wszelkie koszty związane z 
działaniem Przychodni, kosz
tami badań diagnostycznych 
naszych pacjentów itp.

W roku 2002 ministrem 
zdrowia został Mariusz Ła
piński. Pamiętacie Państwo 
jego wypowiedzi: to on wie 
jak należy zreformować sys
tem opieki zdrowotnej, każ
dy pacjent będzie miał praw
dziwy dostęp do świadczeń 
zdrowotnych, znikną wszel
kie limity, będą leki za złotów
kę, że to Państwo Polskie i 
minister zdrowia jest odpo
w iedzialny  za organizację 
opieki zdrowotnej w Polsce. 
Pamiętacie Państwo również 
i to, że wielu ekspertów w 
zakresie ochrony zdrowia, 
m ó w iło , iż zap lan o w an e  
zmiany, ustawa o N arodo
wym Funduszu Zdrow ia i 
inne pomysły Pana Łapiń
skiego spowodują załamanie 
się opieki zdrowotnej. Próby 
odw ołania m inistra Łapiń
skiego ze stanow iska koń
czyły się niepowodzeniem, a 
Pan Premier i Pan Prezydent 
darzyli ministra pełnym za
ufaniem. Miało być super! 
Pamiętacie Państwo?

Konkurs ofert ogłoszony 
przez N arodow y Fundusz 
Zdrowia na rok 2004 wpra
wił w zdumienie wszystkich 
św iadczen iodaw ców , a w 
szczególności lekarzy pod
stawowej opieki zdrowotnej.

Poza dotychczasowymi za
sadami funkcjonowania na
szych przychodni, pojawiły 
się obowiązki dodatkow e. 
Otóż: od 1 stycznia 2004 li
kwidacji ulega ambulatorium 
Pogotowia Ratunkowego, od
1 stycznia Pogotowie Ratun
kowe nie będzie posiadało 
karetek transportow ych, a 
obowiązki zapewnienia po
mocy doraźnej spoczywać 
będą na lekarzu rodzinnym, 
podobnie  ja k  o rgan izac ja  
transportu sanitarnego.

Co to oznacza w prakty
ce? Fundusz nakazuje nam 
rejestrow anie pacjentów  z 
podaniem godziny przyjęcia, 
a jednocześnie w tym samym 
czasie nakazuje lekarzowi re
alizowanie nagłycli wyjaz
dów. Jaki jest sens likwidacji 
Pogotow ia R atunkow ego, 
które posiada niezbędne za
plecze i przerzucanie tego 
obowiązku na lekarza rodzin
nego? Lekarze rodzinni pro
wadzący indywidualne prak
tyki, zobowiązani są do pra
cy przez 24 godziny na dobę, 
przez 365 dni w roku! Kiedy 
m ogą wypocząć, poświęcić 
czas rodz in ie, znajdow ać  
czas na podnoszenie kwalifi
kacji zawodowych?

Kolejnąsprawą bulwersu
jącą dla lekarzy rodzinnych 
jest fakt konieczności bezwa
runkow ego przyjm ow ania 
zmian w umowach, pod ry

gorem rozwiązania umowy 
przez Fundusz wraz z uka
raniem lekarzy znaczną karą 
umowną. Lekarz jako strona 
um owy, na św iad czen ia  
zdrowotne nie posiada żad
nych praw, Fundusz dyspo
nuje natomiast listą kar nakła
danych na lekarzy za rzeczy
w iste i w ym yślone przez 
Fundusz przewinienia.

„Porozumienie Zielono
górskie” reprezentujące leka
rzy rodzinnych, którzy nie 
przystąpili do konkursu ofert, 
wielokrotnie zwracało się do 
centrali NFZ w Warszawie z 
prośbą o negocjacje warun
ków umowy na udzielanie 
świadczeń w 2004 roku. Na 
pewno słyszeliście Państwo 
zapewnienia Prezesa NFZ K. 
Panasa, że otwarty jes t na 
wszelkie negocjacje z leka
rzami, że Fundusz gotowy 
jest wypracować korzystne 
warunki umów dla wszyst
kich św iadczeniodaw ców . 
Była to czcza gadanina, nie 
było żadnych rozmów czy 
negocjacji, mimo, że lekarze 
przewidując możliwość nie 
przystąpienia do konkursu 
ofert złożyli w centrali NFZ 
listy intencyjne, w których 
wyrazili wolę dalszego lecze
nia swoich pacjentów i go
towość współpracy z NFZ. 
Zamiast negocjacji doczeka
liśm y się  p u b licznego  

c.d. na str 9
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Sesje przed budżetem Będziemy
Dwie sesje rady gminy odbyty się przed uchwaleniem budżetu na rok 2004. 

Radni ustalili m iędzy innymi wysokość podatków i opłat, które zapłacim y  
w tym roku.

Na sesji, która odbyła się 
27 listopada postanowiono, 
że sekretarz G abriela Ko
smala będzie przedstawicie
lem gminy w Radzie Spo
łecznej SPZOZ w Środzie. 
Radni zadecydowali także, że 
gm ina pokryje w ykonanie 
dokum entacji na budow ę 
chodnika przy drodze woje
w ódzkiej w B o guszyn ie . 
Dotacja wyniesie ponad 52 
tysiące złotych, a wykona
niem inwestycji zajmie się 
Urząd Marszałkowski.

Podczas sesji radni zapo
znali się także z sytuacją w 
służbie zdrowia. Radny po
wiatowy, sze f "Arm-M ed" 
Roman Gawrecki zapoznał 
radnych z konsekwencjami 
nie złożenia przez przychod
nię oferty do Narodowego 
Funduszu Zdrowia. R. Gaw
recki tłumaczył przyczyny 
takiej decyzji. Ponadto radni 
przyjęli stawki podatków od 
nieruchomości. O 2  grosze 
wzrosła stawka podatku od

budynków  m ieszkalnych , 
teraz za 1 m2 trzeba będzie 
zapłacić 0,52 zł. Prowadzą
cy działalność gospodarczą 
zapłacą za 1 m2  powierzch
ni użytkowej 11,24 zł. Ta 
stawka wzrosła o 2 2  grosze. 
Podatek od pozostałych bu
d y n k ó w  w yn o sić  będzie  
3,07 zł, a od gruntów zaję
tych na zbiorniki wodne re
tencyjne zapłacić trzeba bę
dzie 1,77 zł za 1 ha. Nie 
zm ienią się natomiast staw
ki opłat za wodę, ścieki, bez 
zmian pozostanątakże staw
ki opłaty targowej oraz po
datku od psów.

8 grudnia odbyła się ko- 
le jn a  s e s ja  ra d y  g m in y  
Nowe M iasto. Podczas ob
rad radni uchw alili stawki 
podatku od środków  trans
portow ych. Rada dokona
ła  zmian w budżecie. Gm i
na otrzym ała 380 tys. zł ze 
środków  SAPARD. Jest to 
zwrot pieniędzy za budowę 
sieci kanalizacyjnej w Cho

ciczy. Do budżetu wpłynę
ła także kwota 17 tys. zł na 
w ypłaty dla ro ln ików  od
sz k o d o w a ń  su sz o w y c h . 
Wójt A leksander Podemski 
po in fo rm o w ał, że gm ina 
ma spory dylem at jak  po
dzielić te środki, gdyż gm i
na pow inna otrzym ać po
nad 6 8  tys. zł, a d o sta ła  
25%  tej kwoty. W ójt m ó
wił także, że dobiega koń
ca b u d o w a  sa n ita r ia tó w  
przy stadionie w Klęce.

O 1 zł wzrosła opłata za 
składowanie odpadów na wy
sypisku śmieci w Elżbietowie. 
Teraz za 1 m3 śmieci trzeba 
będzie zapłacić 5 zł. Rada 
przyjęła także Gminny Pro
gram Profilaktyki i Rozwiązy
wania Problemów Alkoholo
wych. Kolejna sesja odbyła się
30 grudnia. Napiszemy o niej 
w lutowym numerze Wiado
mości Lokalnych. W stycz
niu radni uchwalą budżet na 
rok 2004.

janki

c.d. ze str. 8
oświadczenia Pana Panasa, 
w dniu 24.XII. 2003, że le
karze rodzinni nie chcą dalej 
leczyć swoich pacjentów. 
Nie chcą czy nie mogą? Za
sady funkcjonowania świad
czeń przez Fundusz na rok 
2004 są kpiną z płatników 
składek jak i z lekarzy rodzin
nych, którzy te świadczenia 
mają realizować. NFZ prze
znaczył na leczenie jednego 
pacjenta 3,47 zł miesięcznie. 
Obiecywano pacjentom leki 
za złotówkę, a zafundowano 
Wam lekarza rodzinnego za 
kwotę mniejsząniż 1 euro. Za 
takie pieniądze lekarze rodzin
ni mają:
- zatrudnić pielęgniarki
- zatrudnić rejestratorki medyczne

- pokryć koszty wykonanych 
badań diagnostycznych
- dokonać zakupu leków i 
sp rzę tu  n iezb ęd n eg o  do 
udzielania świadczeń
- w ynająć  budynki p rzy 
chodni
- pokryć koszty ogrzewania, 
wody, energii elektrycznej
- pokryć koszty wywozu nie
czystości oraz utylizację od
padów medycznych
- p o k ry ć  k o s z ty  w iz y t  
d o m o w y ch
- zo rgan izow ać  i op łacić  
transport sanitarny
- zorganizować 24 godzinne 
ambulatorium dzienne i noc
ne dla swoich pacjentów
- zakupić sprzęt komputero
wy z oprogramowaniem nie
zbędnym dla rozbudowanej

spraw ozdaw czości w ym a
ganej przez NFZ.

Taki poziom finansowa
nia świadczeń uniemożliwia 
zapewnienie właściwej opie
ki pacjentom . My chcem y 
Was leczyć, a nie tylko przyj
mować. Chcem y Was d ia
gnozow ać, rozp o zn aw ać  
Wasze potrzeby zdrowotne, 
poprawiać Wasz stan zdro
wia. Kierując się odpowie
dzialnością za Wasze życie i 
zdrowie, mamy cywilną od
wagę pow iedzieć nie! Nie 
będziemy podpisywać, ani 
firmować naszymi nazwiska
mi fikcji zaproponowanej dla 
naszych pac jen tó w  przez 
Narodowy Fundusz Zdrowia.

Wasi lekarze

leczyć
W iadom ości Lokal

ne przeprowadził}' krót
ka rozmowę z doktorem 
Romanem Gawreckim. 
W ypowiedź pochodzi z
19 grudnia.

- WL: Co mają zrobić pa
cjenci, jeżeli przychodnia 
Arm - Med do 1 stycznia 
nie podpisze umowy z Na
rodow ym  Funduszem  
Zdrowia?
- R. Gawrecki: Na dzień dzi
sie jszy  mogę zapewnić, że 
będziemy przyjmować pacjen
tów, my - lekarze będziemy w 
pracy, będziemy leczyć.
- Czy będzie to pełny za
kres usług?
- Sam do końca nie wiem  
jak to będzie funkc jonow a
ło. M ogą pojaw ić się p ew 
ne u tru d n ien ia . D la teg o  
proszę pacjentów  o cierpli
wość. M ogę zapew nić, że 
przychodnie w Nowym M ie
ście i Boguszynie nie zosta
ną zam knięte na kłódkę, że  
lekarz będzie tu czekał na 
pacjentów.
- Jak wygląda sytuacja w 
województwie? Czy tylko 
przychodnia w naszej gmi
nie, nie złożyła oferty Na
rodow em u F unduszow i 
Zdrowia?
- S y tu a c ja  j e s t  b a rd z o  
trudna , na  d zień  d z is ie j 
szy  na około 1100 za p ro 
s z o n y c h  do  r o k o w a ń  
o fe r ty  z ło ż y ło  ty lk o  30  
p la c ó w e k .  P r z e z  c a ły  
c za s  o d b y w a ją  s ię  s p o 
tka n ia  z  dyrektorem  W iel
k o p o ls k i e g o  O d d z ia łu  
N FZ, le k a rze  sp o ty k a ją  
się  także  z  p rzed s ta w ic ie 
la m i w ła d z  s a m o rzą d o 
wych, z  burm istrzam i i s ta 
rostami.
- Dziękuję za rozmowę.
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* W nocy z 22 na 23 listopa
da z terenu posesji w Szypło- 
wie nieznany sprawca doko
nał kradzieży roweru górskie
go wartości 250 zl na szko
dę zgłaszającego.
* 24 listopada w Nowym Mie
ście, kierujący Fiatem 170, 
nie zachował bezpiecznej od
ległości za poprzedzającym go 
Fiatem 126p, w wyniku cze
go doszło do zderzenia,
* 25 listopada w Nowym  
Mieście, na drodze, nr 11, 
kierujący samochodem mar
ki Scania uderzył w tył sa
mochodu marki Daf, a na
stępnie w Fiata Ducato. W 
wyniku zderzenia trzy osoby 
przewieziono do szpitala w

Środzie z poważnymi obra
żeniami ciała. Przyczyną zda
rzenia było niedostosowanie 
prędkości do panujących 
warunków a drodze i nieza
chowanie bezpiecznej odle
głości za poprzedzającym go 
pojazdem.
* 1 grudnia w Nowym Mie
ście z terenu posesji pzy ul. 
Szkolnej nieznana osoba do
konała kradzieży roweru o 
wartości 150 zł na szkodę 
jednej z uczennic gimnazjum 
w Nowym Mieście.

Uwaga zagrożenia! 
Statystyki policyjne dowo
dzą, że okres Nowego Roku 
i karnawału to czas licz
nych wypdków związanych 
z używaniem  materiałów  
pirotechnicznych.
Dlatego policja apeluje o:
- używanie materiałów piro
technicznych przez dzieci 
tylko w' obecności osób do
rosłych,
- używanie tych materiałów 
w m iejscach niezagrażają- 
cych bezpieczeństwu ludzi, 
zwierząt i mienia
- używanie materiałów piro
technicznych tylko w dniach
31 grudnia i 1 stycznia.

Karnawał 
przed nami

Plan zabaw karnawałowych w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Mieście:

10 stycznia - organizator PZERiI 
17 stycznia - organizator Komitet Rodzicielski 

SP Chocicza 
24 stycznia - organizator KR Przedszkola 

w Nowym Mieście 
31 stycznia - organizator Zespół Śpiewaczy „Złota Jesień” 
7 lutego - organizator SMZN 
14 lutego - organizator „Caritas”
21 lutego - organizator KR Gimnazjum Chocicza 
PODKOZIOŁEK - 24 lutego, organizator GOK 

Nowe Miasto

Z a p r a s z a m y

Z ksiąg 
U r z ę d u

Stanu Cywilnego

U R O D Z E N IA

W iktoria  K ow ale w sk a  
Piotr  W ojcieszak 
A n g e lik a  K m ieć 
Mikołaj W aszak 
N ata lia  S tefaniak  
M ateusz  K ow alsk i

Chw alęcin
Jad w ig ó w

Tokarów
C hocicza

K lęka
Rogusko

Z G O N Y

Helena Jędrzak  1. 74 
Z b ig n ie w  R oszyk  1. 54 
H enryk  C zosnow sk i I. 76 
B enon K raw czyńsi  1. 74 
W acław  S krzypczak  1. 43

Wolica K ozia  
Kruczyn 

N o w e  M iasto 
N ow e M iasto 

C hrom ieć

Ś L U B Y

E w elina  Kryś 
Maciej W iśn iewski

S zypłów  
Wolica K ozia

A neta  M a rc h w iak  
R obert R a ta jczak

Sulęcinek 
N o w e  M iasto

A neta  W iśn iew ska  
T om asz S chik

Swiętom ierz
Z aborow o

Ogłoszenia
Absolwent Wydziału Filologii Germańskiej 

Uniwersytetu Warszawskiego tanio 
udziela korepetycji z  j. Niemieckiego.

Tel. (061)287 50 01

Pożyczki gotówkowe bez poręczycieli 
w ciągu 48 godzin. Tel. 0 602 130 629

m K K tm w iA D O M o sc i
L okalne

T re ść  o g ło sz e n ia :

Imię i Nazwisko (do wiadomości redakcji)!__

-------------------------------------------------- ----------------- j
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Kolejny atrakcyjny rok
Aktywnie w naszej gminie działa Oddział Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów. Przez 

cały rok dla członków Koła przygotowywane są liczne konkursy, wyjazdy i spotkania.

Po d czas u ro c zy 
stości z okazji Dnia 
Seniora, p rzew o d n i
czący Kola W incenty 
P a w e lcz y k , p o d s u 
m ow ał d z ia ła ln o ś ć  
PZERil w m ijającym  
roku. W lutym  ro z 
poczęły się rozgryw 
ki w w arcab y  i z a 
wody w strzelaniu  z 
w ia tró w k i. K ażda z 
ty c h  k o n k u re n c ji  
m iała cztery etapy i 
z a k o ń c z y ła  s ię  we 
w rześniu. W ręczenie 
nagród m iało m iejsce 
w łaśnie podczas o b 
chodów  Dnia Sen io
ra, 25 listopada.

W m arcu  c z ło n 
k o w ie  K o ła  w z ię li 
udział w pielgrzym ce 
do W yższego Sem inarium  
D u c h o w n e g o  T o w a rz y 
stwa Salezjańskiego w Lą
dzie na "M isterium  Męki

Po raz pierwszy emeryci spotkali się na pikniku w Lutyni

już  po raz czwarty, sw oją 
sp ra w n o ś ć  i d o b re  oko 
mogli spraw dzić  członko
wie kół PZERil z pow iatu

chów ki i k ie łbasek  z 
ro ż n a . T ak, ja k  co 
ro k u  c z ło n k o w ie  
K oła w zięli udział w 
p ie lg rzy m c e  do L i- 
chen ia. W tym roku 
c h ę tn y c h  b y ło  ta k  
dużo, że w yjazd zor- 
g a n iz o w a n o  d w u 
k ro tn ie , 8 i 30 lipca . 
Ponad 260 osób b a 
w iło  się na Dniu S e
n io ra . P odczas sp o 
tk an ia , w  sa li G m in
nego O środka K u ltu 
ry  w N ow ym  M ie 
śc ie , w ystąp ił k ab a 
r e t  z s ą s ie d n ie g o  
K oła w K rzykosach , 
z a g r a ł  te ż  z e s p ó ł  
„ W io le tta  i K rzy sz 
t o f ’.

yV turnieju strzelania z wiatrówki biorą udział takie panie

Pańskiej". Ponadto blisko 
300 osób w zięło udział w 
u ro c zy s to śc iac h  z w ią z a 
nych z obchodam i Św iato
wego Dnia Inwalidy, po łą
c zo n y m i z o b c h o d a m i 
Dnia Kobiet. 13 kw ietnia.

średzkiego w  IV Pow iato
wym Turnieju Sportowo - 
Rekreacyjnym. Członkowie 
kół rywalizowali o puchar 
starosty średzkiego. W tu r
nieju, zarówno w śród pań, 
jak i panów  zwyciężył Od
dział z Now ego M iasta.

Uroczyste podsumowanie rozgrywek miało miejsce podczas 
Dnia Seniora

T radycyjnie Koło PZE
Ril było w spó ło rgan iza to 
rem  now om iejskich  w ian
ków. 26 lipca w' gospodar
stw ie agroturystycznym  w 
L utynii został zo rg an izo 
w any p ikn ik  rekreacyjny. 
W to w arzy stw ie  s ło n e cz 
nej pogody, uczestnicy pik
niku wzięli udział w licz
nych konkursach , n ie za 
b rak ło  też sm acznej g ro-

W tym roku do O ddzia
łu PZERil w Nowym M ie
ś c ie  w s tą p iło  14 o só b . 
Koło się rozwija, po jaw ia
ją  s ię  now e po m y sły , a 
w sz y s c y  c ie s z ą  s ię  z 
w spólnych spotkań i m oż
liw ości atrakcyjnego sp ę
dzania czasu.

M. Jankowiak
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Odjazdy pociągów ze stacji Chocicza
W kierunku Jarocina:

5 10 - kursuje w dni robocze
723 -kursuje codziennie oprócz niedziel, 1.1,12.IV, 3. V, 11. VI 
9oi

1021 -kursuje codziennie oprócz sobót, 11JV,2.V, 10. VT, II, 12.XT, 
dodatkowo kursuje 30.X, pociąg przyspieszony, 
pociąg nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach 

l l 20 - kursuje tylko w niedziele 
1326
1541 - kursuje codziennie oprócz niedziel 
1623 - kursuje w dni robocze, pociąg przyspieszony, pociąg 

nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach
I 6 59

co
17 - kursuje codziennie, oprócz 11 .IV, pociąg przyspieszony,

pociąg nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach 
1853 - kursuje w dni robocze oraz 30, 31.X i 1.XI

37
2 0  - kursuje codziennie oprócz sobót 
2203
2333 - pociąg pospieszny, kursuje tylko 14.VII, 14, 25.VIII 
2351 - kursuje codziennie oprócz sobót

W kierunku Poznania:

O30 - pociąg pospieszny, kursuje tylko 16.VII, 16, 27.VIII 
4 10 - kursuje codziennie oprócz niedziel 
456 - kursuje codziennie oprócz niedziel 
541

6 n  - kursuje w dni robocze, pociąg przyspieszony, pociąg 
nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach

8 00

837 - kursuje w dni robocze oraz 30, 31.X i 1.X1 
927 - kursuje codziennie, oprócz 11 .IV, pociąg przyspieszony 

pociąg nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach 
1146 - kursuje codziennie oprócz niedziel 
1359 - kursuje codziennie oprócz sobót, 11 .IV,2.V, 10.VI, 11,12.XI. 

dodatkowo kursuje 30.X, pociąg przyspieszony, 
pociąg nie zatrzymuje się na wszystkich stacjach

1537
1809 - kursuje codziennie oprócz sobót 
1925 - kursuje codziennie oprócz sobót, 11 .IV, 2.V, 10.VI, pociąg 

przyspieszony, pociąg nie zatrzymuje się na wszystkich stacjacl
2023

Od dnia 14.12.2003 (aż do odwołania) kasa biletowa w Chociczy czynna będzie: 
Od poniedziałku do soboty: 5.30 - 17.30 W niedziele i święta: 7.30 - 19.30
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Uchwała Nr XI/70/2003
Rady Gminy Nowe Miasto Nad Wartą z dnia 27 listopada 2003 roku.
W sprawie: wysokości stawek podatku od nieruchomości
Na podstawie art. 18 ust..2 pkt .8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym
(Dz.U z2001 r. Nr 142 poz.1591 z późniejszymi zmianami), art5 ust. 1 i art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 12stycznia 199 lr.
o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. Z 2002 r. Nr9, poz.84 z późniejszymi zmianami.).
Rada Gminy uchwala co następuje:

& 1

Określa się wysokość stawek rocznych podatku od nieruchomości w następujących wysokościach:
1)od gruntów:

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania 
w ewidencji gruntów i budynków od lm 2 powierzchni - 0,42 zł
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni w idnych od 1 ha powierzchni -1,77 zł
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 
przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni - 0,053 zł

2) od budynków mieszkalnych lub ich części, od 1 m2 powierzchni użytkowej - 0,52 zl
3) od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków' mieszkal
nych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 powierzchni użytkowej -11,24 zl
4) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym od 1 m2 powierzchni użytkowej - 6,92 zł
5) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 
zdrowotnych od 1 m2 powierzchni użytkowej - 3,49 zł
6) od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego od 1 m2 powierzchni użytkowej - 3,07 zl
7) od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust. 1 pkt. 3 i ust.3-7 ustawy

& 2

Zwalnia się od podatku od nieruchomości:
1) budynki lub ich części zajęte na prowadzenie statutowej działalności w zakresie:

a) ochrony przeciwpożarowej,
b) upowszechniania kultury
c) charytatywnej,

a także zajęte pod nie grunty.
2) budynki lub ich części zajęte na potrzebyjednostek organizacyjnych, jednostek samorządu terytorialnego realizują
cych określone przepisami prawa zadania jednostek samorządu terytorialnego, a także zajęte pod nie grunty.

& 3
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą.

& 4
Traci moc uchwala Nr Ił/8/2002 Rady Gminy Now'e Miasto nad Wartą z dnia 4 grudnia 2002r. w sprawie ustalenia 
stawek podatku od nieruchomości.

& 5
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopol
skiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2004r.
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Zimowa halówka
2 stycznia zakończy się pierw sza runda rozgrywek Amatorskiej Ligi Halowej Piłki Nożnej gminy 

Nowe M iasto.

Do rozgrywek, które roz
poczęty się 28 listopada, przy
stąpiło dziesięć drużyn. Ze
społy zostały podzielone na 
dwie grupy. W grupie pierw
szej, w czterech kolejkach 
padły następujące wyniki:
28.XI
Nowe Miasto - Sokół Bogu
szyn 11:6 (7:1)
Old Boys - Nakpol Wolica 
Pusta 7:3 (4:2)
5.XII
Sokół Boguszyn - W olica 
Pusta 19:0 (6:0)
Old Boys - Kruki Kruczyn 9:5 
(5:4)

Spotkanie „Pzy w igilij
nym stole” odbyło się w sali 
Gminnego Ośrodka Kultu
ry w N ow ym  M ieśc ie . 
Wcześniej w kościele para
fialnym w Nowym Mieście 
odbyła się uroczysta msza 
św ięta.

W Ośrodku Kultury na 
w szystk ich  gości czekały 
suto zastawione stoły, zim
ny bufet, różnego rodzaju

12.XII
Kruki Kruczyn - Sokół Bo
guszyn 2:19 ( 1:11)
Wolica Pusta - Nowe Mia
sto 1:15 (0:5)
19.XII
Sokół Boguszyn - Old Boys 
5:6 (3:4)
Nowe Miasto - Kruki Kru
czyn 5:0 (walkower)

Po czterech kolejkach 
komplet punktów mają Old 
Boys i Nowe Miasto.
Tak wyglądała sytuacja w 
grupie drugiej:
28.XII
LZS Boguszynek - Dorja

ryby, a także kawa i wy
śmienite placki.

N a spotkaniu  nie za
brakło także władz sam o
rządowych z Nowego Mia
sta , i K rzykos, a także 
księży  z now om iejsk ie j 
parafii: ks. kanonika Kazi
m ierza K asprzaka i pro
boszcza Tadeusza Lorka.

Do wspólnego śpiewa
nia kolęd zaprosili wszyst

Kruczynek 11:1 (7:0)
LZS Juniorzy Szypłów - Sadeł
ko Chromieć 4:6 (1 :5)
5.XII
D orja Kruczynek - Sadełko 
Chromieć 4:13 (1 :6 )
LZS Szypłów - Sępy Boguszyn 
5:6(3:4)
12.XII
Sępy Boguszyn - Dorja Kru
czynek 5: II (3:4)
Sadełko Chromieć - LZS Bo
guszynek 7:5 (3:2)
19.XII
Dorja Kruczynek - LZS Szy
płów 5:7 (2:3)
LZS Boguszynek - Sępy Bo-

kich uczestnicy Środow isko
wego Domu Sam opomocy z 
Dębna oraz kościelny chórek. 
Część artystyczną zapew nił 
prowadzący Jacek Krajniak. 
Na zakończenie Święty Miko
łaj obdarował wszystkie dzieci 
świątecznymi paczkami.

Zorganizowanie tak dużej za
bawy było możliwe dzięki pomo
cy wielu, hojnych sponsorów.

GS

guszyn 9:6 (5:2)
W lej grupie najwięcej 

punktów na swoim koncie 
ma drużyna Sadełka Chro
mieć. W styczniu rozpocz
nie się jeszcze  runda re 
w anżow a.

N astęp n ie  o d b ęd ą  się 
m ecze decydujące o zw y
c ię s tw ie . I tak  d ru ży n a , 
która zajęła pierwsze m iej
sce w grupie I zagra w fi
nale z zw ycięzcą grupy II. 
Drugie drużyny ryw alizo
wać będą o miejsce trzecie,
i tak dalej.

janki

Riwal
broni tytułu

R ozpoczęły  się ju ż  
rozgryw k i Ś red zk iej  
A m atorskiej Ligi K o
szykówki.

W lidze gra, broniąca ty
tułu mistrzowskiego, druży
na Riwal Nowe Miasto. W 
pierwszym spotkaniu Riwal 
zagrał bardzo dobre spotka
nie pokonując Impuls 65:53. 
W drugim spotkaniu druży
na z Nowego Miasta poko- 
nałaStradęColas55:37. Dru
żyna Riwal ma więc na razie 
komplet punktów, ale przed 
nim jeszcze mecze z druży
nami Prymus, 4 Kąty Team i 
Surówki Grześkowiak.

janki

Listy i ogłoszenia można składać w jednym z naszych miejsc kontaktowych:

- w sklepie Bożeny Wilczyńskiej w Nowym Mieście (ul. Poznańska 12)
- w biurze soleckim w Chociczy
- w sekretariacie szkoły podstawowej w Kolniczkach
- w czytelni Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście

Integracyjny opłatek
14 grudnia Stowarzyszenie Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych „Płomień 

Nadziei” zorganizowało kolejne spotkanie integracyjne.
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